
                              

Referat fra møde i forældrebestyrelsen 

Torsdag den 20. april 2023 kl. 19.00 – 21.00 

Afholdes online via Webex  
 

 

 

 

Pkt. 
 

Indhold:  
1 - Velkommen   

 

 

V. Heidi 

 

2 - Børnetal 

 

 

- Antal dagplejere 

 

- Økonomi 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Nyt fra dagplejen  

 

Ved udgangen af marts måned havde dagplejen 311 

indmeldte børn.  

 

Der er 89 dagplejere i Dagplejen i Aabenraa Kommune. 

 

Vivi og Heidi har sammen med økonomikonsulent Winnie 

lagt et budget for 2023. Dette er udregnet efter, at vi har 

indskrevet 305 børn. 

Vi skal komme i nul, når året er slut grundet vi stadig er 

under afviklingsplanen. 

Dagplejen kom ud af 2022 med et mindre underskud.  

Dette betyder, at vi i år ikke, som man ellers har 

mulighed for i Aabenraa Kommune kan bruge 4 % mere 

end budgettet tillader.  

Dette betyder, at med de besparelser der er iværksat i 

2023 i hele Dagplejen, er med til at vi forventer at 

kommer ud af 2023 med et nul. 

 

Der er ikke noget nyt fra dagplejen. 

3 - Tilsyn 2023 Tilsyn 1 med observation via film som 

dagplejekonsulenterne har udført på tilsyn 1, er gået 

rigtig fint. Heidi har evalueret tilsynene med 

dagplejekonsulenterne, og i denne uge afholdt online 

møde med kontaktpersonerne, som har givet deres 

tilbagemeldinger fra dagplejerne. 

 

Der har været nogle, som var nervøse inden besøget af 

en ”fremmede” konsulent, og for at skulle filmes. Dette 

har de fleste dog meldt tilbage hurtigt gik over, og at 

dagplejerene var positive over, at få feedback på deres 

arbejde. 

Ligeledes har der være positive tilkendegivelser på, at 

dagplejerne selv har kunne udvælge et fokus de vil 

arbejde med i 2023.  

 

4 - Digitalisering i 

børnehøjde 

 

Oplæg om digitalisering og dannelse v/ dagplejekonsulent 

Charlotte og administrativ medarbejder Sascha. 

 

5 - Medie strategi i 

dagplejen – vedlagt 

som bilag 

Heidi oplyser, at den er lavet tilbage i 2019 inden 

dagplejerne fik deres iPad. Derfor ønsker vi at have fokus 

på den. 

 

Deltag via mødelink 

https://aabenraa.webex.com/aabenraa-da/j.php?MTID=m40deba81c

03d3330fc72f75853ceb6a5 

 

https://aabenraa.webex.com/aabenraa-da/j.php?MTID=m40deba81c03d3330fc72f75853ceb6a5
https://aabenraa.webex.com/aabenraa-da/j.php?MTID=m40deba81c03d3330fc72f75853ceb6a5


Pkt. 
 

Indhold:  
Alle kommunale dagplejere har en iPad, hvor der er et 

styresystem på som hedder Mosyle. 

 

Det gør at dagplejerne ikke selv kan hente apps. De 

bliver lagt på inde fra kontoret, så dagplejerne kan få de 

samme apps, men også forskellige alt efter behov. 

 

Forældrene i bestyrelsen oplyser: 

 

At nogle dagplejere virker lidt forskrækket ved at bruge 

den. At den skal bruges aktivt – f.eks. i en aktivitet, og at 

dagplejeren bruger den sammen med børnene – i 

fællesskab. 

 

At vi bliver nødt til at lære vores børn, hvordan de skal 

bruge iPaden på en sund måde, så de får en fornuftigt 

tilgang til den. 

At vi giver børnene en sund og god kultur til IT. At 

børnene kan styre brugen af IT redskaber. 

 

At de synes generelt at vores mediestrategi er meget 

fornuftig sammen med vores oplæg omkring It og 

dannelse i børnehøjde. 

 

At der er ”aktive” apps, som f.eks. kan bruges i fysisk 

leg. 

 

Der var et spørgsmål: kan forældre hente de samme 

apps, som dagplejerne har på deres iPads – og ja det kan 

de, så man kan gå i dialog med sin dagplejere, hvis man 

ønsker de samme apps. 

 

6 - Forslag til emner der 

kan tages op på 

bestyrelsesmøder 

 

Der aftales at bestyrelsen kan komme med yderligere til 

mediestrategien ved at sende en mail til Sascha på 

skal@aabenraa.dk. 

 

Mediestrategien tages med på næste bestyrelsesmøde. 

 

7 - Eventuelt  

 

 

 

mailto:skal@aabenraa.dk

